
پنجشنبه 04 تیر 1394 - 07:43

براي حصول توافق محدوديت زماني نداريم

سخنگوي وزارت امورخارجه ازحمايت و پشتيباني رهبرمعظم انقلاب از تيم مذاکره کننده هستهاي و اعتماد ايشان به

کاري که انجام ميشود، قدرداني کرد و گفت: پشتوانه سياست خارجي ايران حمايتها و رهنمودهاي رهبر معظم انقلاب

و حمايتهاي مردمي است.

سخنگوي وزارت امور خارجه:
براي حصول توافق محدوديت زماني نداريم

افخم: حمايت رهبر معظم انقلاب پشتوانه سياست خارجي است

سخنگوي وزارت امورخارجه ازحمايت و پشتيباني رهبرمعظم انقلاب از تيم مذاکره کننده هستهاي و اعتماد ايشان به کاري که
انجام ميشود، قدرداني کرد و گفت: پشتوانه سياست خارجي ايران حمايتها و رهنمودهاي رهبر معظم انقلاب و حمايتهاي

مردمي است.

به گزارش خبرنگار ما، مرضيه افخم ديروز در نشست با خبرنگاران، افزود: اين حمايت بسيار گرانبها و سرمايه عظيمي است و
براي تيم مذاکره کننده هم بسيار تعيين کننده و راهگشاست.سخنگوي دستگاه ديپلماسي درباره روند مذاکرات هستهاي، اظهار
داشت: موضوعات در حال مذاکره است و در مذاکرات جاري که بسيارفشرده و در مرحله بسيار سختي است، کار دنبال ميشود.

افخم افزود: در مذاکرات تمامي موضوعات درحال گفتگواست واين گفتگوها بايد در سطح کارشناسان، معاونان و در زمان خود
در سطح وزرا ادامه پيدا کند تا شکل نهايي را به خود بگيرد.

وي تصريح کرد: در عين حال خطوط قرمزي که رهبر معظم انقلاب در موضوع هستهاي تبيين و تشريح کردند، بسيار کمک و
روشن کننده است و تيم مذاکره کننده در همين مسير با اتکا به رهنمودهاي ايشان و ساير مسئولان عالي کشور موضوعات را در

مذاکرات دنبال خواهد کرد.

سخنگوي وزارت امور خارجه درباره زمان حضور وزراي خارجه در مذاکرات هستهاي گفت: کار کارشناسان و معاونان ادامه دارد،
مذاکرات براي نهايي کردن متوني که در دست است و همچنين بر روي نقاط اختلافي به صورت فشرده انجام ميشود.

افخم افزود: هنوز زمان قطعي حضوروزير خارجه در جمع مذاکره کنندگان مشخص نيست، بخشي منوط به پيشرفت کار است
اما آن چه که قطعي است دکترظريف پيش از موعد اعلام شده براي توافق احتمالي در وين خواهد بود.

سخنگوي دستگاه ديپلماسي کشور در باره احتمال تمديد زمان مذاکرات، تصريح کرد : ما توافق خوب را ميخواهيم و خود را در
محدوديت زماني قرار نميدهيم وحتي قبل از زمان مقرر، امکان دسترسي به توافق وجود دارد.

مصوبه مجلس را مفيد نمي دانستيم

وي در پاسخ به سئوالي مبني بر نظر دولت درباره مصوبه اخير مجلس درباره الزام دولت به حفظ دستاوردهاي هستهاي، گفت:
ما ديدگاههاي خود را به صورت کتبي و شفاهي منتقل کرديم، اين کار را مفيد نميدانستيم اما اين راي و نظر مجلس است که

در صورت تصويب نهايي و تاييد شوراي نگهبان قانون خواهد شد و در آن صورت همه بايد از آن تبعيت کنيم.

درهرتوافقي خطوط قرمز مورد توجه است

سخنگوي وزارت امور خارجه در پاسخ به سئوالي ديگر مبني بر اين که آيا مصوبه مجلس ميتواند مسير مذاکرات را تغيير دهد؟
گفت: فرمايشات اخير رهبر معظم انقلاب بسيار روشن و دقيق است و چون تيم مذاکرهکننده بر اساس رهنمودهاي ايشان کار را

دنبال ميکند و در هر توافق احتمالي، خطوط قرمز مورد توجه است، بايد اين روند ملاک کار قرار داده شود.

مذاکرات به کندي پيش مي رود

وي در باره چالشهاي اصلي و سخت مذاکرات، گفت: هرچه پيش مي رود، پرانتزها و موضوعات اختلافي مطرح ميشود.
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قسمت سخت مذاکرات همين موضوعات است که به کندي پيش ميرود و از قبل هم پيش بيني ميشد. به تدريج که کارها
پيش ميرفت پيش بيني ميشد که قسمتهاي سخت به همين روزها موکول خواهد شد اما جزئيات، بهگونهاي نيست که در

يک بند گفته شود.

سخنگوي دستگاه ديپلماسي تصريح کرد: بحثهاي متعددي از جمله تنظيم قطعنامه، موضوع همزماني و دوره زماني مطرح
است. اما از آن جا که هيچ وقت نخواسته ايم از اين تريبون جزئيات مذاکرات را طرح کنيم، بايد اجازه داد اين کار در اتاقهاي

مذاکرات پيش برود.

سخنگوي وزارت امور خارجه در ارتباط با سفر وزير خارجه فرانسه به سرزمينهاي اشغالي و گزارش لحظه به لحظه مذاکرات
توسط فابيوس به رژيم صهيونيستي ، اظهار داشت: اين امر جديدي نيست. مناسبات آنها مربوط به خودشان است و

ميدانيم که هياتهاي مختلف چنين اقدامي داشتهاند.

حتي مواردي داشته ايم که هياتها بعد از مذاکرات مستقيما به سرزمينهاي اشغالي سفر ميکردند.

افخم ادامه داد: آن چه براي ما مهم است، اين است که اين روابط و تماسها بر مسير مذاکره و روندي که تفاهم ميشود،
تاثيري منفي بر جا نگذارد.

افخم درباره اعتراض به روند مذاکرات هستهاي در زمان تشييع شهداي دفاع مقدس، اظهار داشت: عدهاي از فرصت بسيار
طلايي بازگشت شهدا به کشور سوء استفاده کردند که به مذاق هيچ کس خوش نيامد و اميدواريم شاهد تکرار آن نباشيم. نگاه

جناحي و سياسي و رقابتهاي سطح پايين در موضوعات ملي کمک کننده نيست.

راه حل مساله يمن سياسي است

سخنگوي دستگاه سياست خارجي درباره مذاکرات يمن، گفت: در اين که راه حل موضوع يمن سياسي است ترديدي نيست و
راه حل ديگري هم ندارد لذا بايد تمامي تلاشها معطوف به اين مسير شود.

افخم افزود: عليرغم اين که نشست اخير ژنو نتيجهاي نداشت اما بايد به اين تلاشها ادامه داده شود. ما خواهان ادامه
تلاشها براي تنظيم گفتگوهاي بعدي هستيم.

وي ادامه داد: متاسف هستيم که به درخواستهاي متعدد براي توقف حملات به يمن بيتوجهي شد، انتظار ميرفت با آغاز ماه
مبارک رمضان حملات متوقف شود و اميدواريم دراين ماه آتش بس برقرار شود.

مذاکره براي تحويل اس 300 ادامه دارد

وي درباره تحويل سامانه اس300 گفت: مذاکرات براي تحويل اين سامانه درجريان است.در اين مذاکرات، هم در باره شکايت
ايران و هم سازوکارهايي که براي تحويل مدنظر قرار خواهد گرفت، بررسي مي شود.

عدم صدورراي قطعي ماموران خاطي عربستان

افخم درباره پرونده دو مامور خاطي سعودي، اظهار داشت: دو جلسه براي رسيدگي به محاکمه خاطيان برگزار شده است و
دادستان خواهان اشد مجازات براي آنها شد و طبق گزارش سرکنسولگري ايران در جده، هنوز رأي قطعي صادر نشده است

وما خواهان مجازات عاملان هستيم و اميدواريم در روند دادرسي عادلانه به اين کار رسيدگي شود.

وي اضافه کرد: حکم نهايي بايد از طريق مراجع رسمي اعلام شود و براي ما گمانهزنيها ملاک عمل نيست.

مقابله با معضلات منطقه

سخنگوي وزارت امور خارجه در ارتباط با مذاکرات وزراي خارجه ايران، عراق و سوريه، گفت: اين که وزراي سه کشور درباره
موضوعات مشترک گفتگو کنند و تصميم بگيرند، ارزشمند است و فرصتي براي مقابله با معضلات و مشکلات پيش روي

کشورها و منطقه خواهد بود.
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وي تصريح کرد: نشست وزراي سه کشور، تحرک خوبي ميان همکاريهاي ايران، عراق و سوريه درچارچوب تفاهمهايي که
تاکنون فرصت اجرايي شدن نداشتهاند، به شمار ميرود.

خواهان صلح و توسعه افغانستان هستيم

سخنگوي دستگاه ديپلماسي در پاسخ به سئوالي در باره اتهامهايي که عليه ايران مبني بر مذاکره با طالبان براي مقابله با داعش
درافغانستان و سفرنمايندگاني ازاين گروه تروريستي به ايران مطرح مي شود، گفت: مواضع اصولي ما همواره اين بوده که

اقدامات گروههاي تروريستي را محکوم کرده ايم بنابر اين، طرح اين دست اتهامات را تبليغاتي ميدانيم.

افخم اظهار داشت: ما خواهان صلح و توسعه افغانستان هستيم و معتقديم دولت وحدت ملي افغانستان توان اين را دارد که
از موانع پيش روعبورکند.

جمهوري اسلامي ايران همواره اعلام کرده است که آمادگي دارد به افعانستان براي عبورازاين مرحله سخت کمک کند و راه
توسعه و صلح را در پيش بگيرد.

وي در باره گزارش کميته حقيقت ياب شوراي حقوق بشر سازمان ملل درزمينه جنايات رژيم صهونيستي، گفت: حمله وحشيانه
رژيم صهيونيستي به غزه و محاصره اين شهر جنايتي بود که حتي رسانههاي حامي آنها نتوانستند آن را کتمان کنند.

حمله به مناطق غير نظامي غزه حتي صداي حاميان صهيونيست را هم در آورد.

وي افزود: اقدام کميته حقيقت ياب شوراي حقوق بشر سازمان ملل گام بسياراوليه و ابتدايي براي رسيدگي به اين موضوع بود
و رگههايي از نگاه به واقعيتهاي حمله رژيم صهيونيستي به غزه در اين گزارش ديده ميشود و اميدواريم چشم جهانيان به

جنايتهاي اين رژيم باز شود.

سخنگوي وزارت امور خارجه در بخش ديگري از سخنان خود در باره تاثير رسيدن به توافق احتمالي در روابط ميان ايران و
آمريکا، گفت: موضوع توافق در مذاکرات، موضوع برنامه صلح آميز هستهاي است و علاوه بر آن، توافق احتمالي ميان ايران و

کشورهاي 1+5 است و بحث دوجانبه اي در آن مطرح نيست.

افخم ادامه داد: توافق احتمالي در عين حال چشماندازي را از فضاي بهترهمکاري کشورهاي مختلف و ورود به عرصههاي جديد
فراهم ميکند و با رفع تحريمها، امکان همکاري و فضايي بهتر براي ساز و کارهاي اقتصادي مطرح خواهد شد.

سخنگوي دستگاه سياست خارجي همچنين در باره گزارش حقوق بشري که توسط اتحاديه اروپا در باره وضع حقوق بشردرايران
منتشر شده است، گفت: ما اين گزارش را رد ميکنيم و درعين حال از مقامات اتحاديه اروپا ميخواهيم رويکرد واقعبينانهتر و

منطقيتري را نسبت به ايران در پيش بگيرند.

افخم افزود: اين گزارش از نظر ما يک طرفه، جهتدار و حاوي دادهها و استنتاجهاي ناصحيح است و لازم است که در بحث
حقوق بشري درايران هم عادلانه، منطقي و واقع بينانه نگاه شود.

قدرداني عراقچي ازحمايتهاي رهبرمعظم انقلاب

عضو ارشد تيم مذاکره کننده هستهاي، در قدرداني از حمايتهاي رهبرمعظم انقلاب از تيم مذاکره کننده هستهاي، در صفحه
شخصي خود نوشت: «زبان از تشکر قاصر است».

به گزارش مهر، سيد عباس عراقچي ، در صفحه شخصي خود در اينستاگرام از سخنان حضرت آيتالله خامنهاي رهبر معظم
انقلاب اسلامي در جمع کارگزاران نظام و حمايت ايشان از تيم هستهاي تشکر کرد.

عراقچي در قدرداني از بيانات رهبر انقلاب نوشت: «زبان از تشکر قاصر است.»

بنابراين گزارش، رهبرمعظم انقلاب پريروز در جمع مسئولان و کارگزاران نظام، مذاکره کنندگان را امين ، غيور و شجاع و متدين
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دانستند و تاکيد کردند: اين تيم، با غيرت ملي و دقت کامل و با قصد باز کردن گره و پيش بردن کار کشور، در مقابل تعداد کثير
مذاکره کنندگان طرفهاي مقابل، مشغول تلاش است و انصافاً با شجاعت، مواضع را بيان و دنبال ميکند.

نوبخت:درصورت نياز با تمديد مذاکرات موافقت ميکنيم

سخنگوي دولت درباره موضع روزسه شنبه کاخ سفيد مبني براين که زمان مذاکرات هستهاي در صورت نياز تمديد ميشود،
گفت: اگر ابهامي باقي بماند که با تمديد زمان مذاکرات قابل رفع باشد، طبيعي است که ما با اين تمديد موافقت کنيم.

محمدباقر نوبخت ديروزدرگفتگو با ايرنا افزود: در اين خصوص ما هم اميدواريم که به وقت ، مذاکرات را به اتمام برسانيم.

وي اظهار داشت: اما اگر آن توافق خوبي که مورد نظر جمهوري اسلامي ايران است، انجام نشود و هنوز ابهامهايي باقي بماند
که با تمديد زمان مذاکرات قابل رفع باشد، طبيعي است که ما با اين تمديد موافقت کنيم.

سخنگوي دولت اضافه کرد: اما ما هم اميدواريم که به وقت بتوانيم به اتمام مذاکرات و توافق مطلوب مورد نظر دست يابيم.

سخنگوي کاخ سفيد در نشست مطبوعاتي روز دوشنبه ضمن موافقت با سخنان دکتر ظريف در مورد اين که توافق خوب مهمتر
از زمان تعيين شده مذاکرات است، اظهار داشت: آمريکا همچنان بر دستيابي به توافق در تاريخ معين اميدوار است اما بنا به

ضرورت براي رسيدن به توافق نهايي، امکان تمديد کوتاه زمان مذاکرات وجود خواهد داشت.

جاش ارنست درباره سخنان محمد جواد ظريف وزيرامور خارجه جمهوري اسلامي ايران که گفته بود اهميت دستيابي به توافق
خوب مهمتراز دير يا زود شدن زمان است، افزود: رئيس جمهوري آمريکا هم در اين مورد با ايشان هم نظر است.

اطمينان کاخ سفيد از دستيابي به توافق نهايي

کاخ سفيد اطمينان دارد که يک توافق نهايي با ايران در روزهاي پاياني قبل از ضرب الاجل 30 ژوئن حاصل خواهد شد ولي
پذيرفت که برخي از جزئيات ممکن است کماکان پس از حصول اين توافق مشخص شود.

به گزارش پايگاه خبري «بليز» آمريکا، جاش ارنست سخنگوي کاخ سفيد در پاسخ به اين سئوال که آيا پس از توافق نهايي
مذاکرات هستهاي با ايران ادامه خواهد يافت يا نه گفت : ما همچنان ديپلماتهايمان را به کار خواهيم گرفت.

وي که براي توضيح بيشتر در مورد اين مساله تحت فشار قرار گرفته بود،گفت : ما متوجهيم که ضربالاجل چه معنا و مفهومي
دارد. ما حدود دو سال است که در حال مذاکره با ايران هستيم. اکنون زمان آن رسيده که ما به توافق برسيم.

اين رسانه افزود: يک توافق اوليه در ماه آوريل بين ايران و گروه 1+5 متشکل از آمريکا، فرانسه، انگليس، روسيه، چين و آلمان
حاصل شده است. اين توافق ايران را از هرگونه استفاده غير صلح آميز منع کرده ولي اجازه ادامه غني سازي اورانيوم را براي

اهداف تامين انرژي را به تهران ميدهد.

ارنست گفت : اين تلاشي براي رسيدن به توافق نهايي است. بله اين يک توافق نهايي خواهد بود. هيچ دليلي براي اين که ما
نتوانيم به اين هدف دست يابيم و دو طرف نتوانند به آن دست يابند وجود ندارد.
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